
E M L É K E Z T E T Ő 
a 2010. október 14‐i MEE. SZERKO megbeszélésről. 

 

Helyszín:           az EDF – DÉMÁSZ Szeged, Klauzál tér 9. hivatalos helyisége, Déri Miksa 
                          tárgyaló 
Időpontja:        2010. október 14. 
Jelen vannak:   Hiezl  József         a MEE. – Elnökségben a Régió képviselője, a SZERKO 
                                                                                                                                          elnöke 
                           Nagy József           a Bajai Szervezet elnöke 
                           Márton István           ‐ „ ‐        ‐ „ ‐    titkára 
                           Köles Zoltán          a Békéscsabai Szervezet elnöke 
                           Balogh János            ‐ „ ‐         ‐ „ ‐                   titkára 
                           Rácz Géza              a Kecskeméti Szervezet  titkára 
                           Tóth József            a Szegedi Szervezet         elnöke 
                           Dobi László              ‐ „ ‐         ‐ „ ‐                    titkára és 
                           Arany László         az Elektrotechnikai folyóirat tudósítója 
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     Hiezl József a SZERKO elnöke köszöntötte a MEE. Területi vezetőit. Megerősítette a 
meghívóban  rögzített –  javasolt – napirendi pontokat, egyben kérte a  résztvevőket 
azok esetleges kibővítésére, illetve annak elfogadására. 
    A javasolt napirendi pontok: 
        1,    szóbeli kiegészítés a MEE. Elnökségi ülés emlékeztetőjéhez 
        2,   „A régiók jövőbeni szerepe” Rubint Dezső előterjesztésének helyi egyeztetése  
        3,    tagtoborzási lehetőségek 
        4,    a SZERKO nevének megváltoztatása 
        5,    egyebek 
 

     Hiezl József a napirendi pontok három témájához fűzött szóbeli kiegészítést. Mivel 
a MEE. Elnökségi ülés emlékeztetőjét menet közben mindenki kézhez kapta, így csak 
rövid kiegészítést adott az abban foglaltakkal kapcsolatosan. Elmondta, hogy a Rubint 
Dezső  féle  előterjesztést  a  régiók  jövőbeni  szerepéről  –  átdolgozása  után  –  már 
alkalmasnak  ítéli  a  régiós  célkitűzések,  a  legfontosabb  feladatok  és  a  jövőbeli 
változtatások,  szükséges  tennivalók  vonatkozásában  egyaránt.  Kérte  a  jelenlévők 
ezzel kapcsolatos véleményét. 
Új  információként  tájékoztatást  adott  arról,  hogy  a  2011‐es MEE.  Vándorgyűlés  itt 
Szegeden  kerül megrendezésre.  (várhatóan  2011.  szept.  14‐16.)  Elmondta,  hogy  a 
döntés  előtt  szóba  került  még  a  területen  lévő  más  város,  illetve  helység,  de  a 
várhatóan nagy létszámra való tekintettel csak a Szegedi helyszín maradt, mint reális 
lehetőség. A Forrás Szálloda lesz a rendezvény bázisa, de előzetesen már lefoglalásra 
került a Novotel és a Tisza Szálloda is. A hónap végén Günthner Attila irodavezető és 
munkatársa  ezzel  kapcsolatosan  helyszíni  szemlét  tart.  Még  a  Baráti  Vacsora 
helyszíne okoz némi fejtörést, ugyancsak a nagy létszám miatt. 
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A harmadik  téma  a  tagdíj befizetések  kérdése  volt. Hiezl  József  elmondta, hogy  az 
Elnökség megállapította, hogy  jelentős  javulás  történt ezen a  téren. Ennek ellenére 
azok  a  tagtársak  akik  valamilyen  okból  nem  tettek  eleget  ez  irányú 
kötelezettségüknek, azok a központtól fognak kapni felszólító levelet. Kérte a területi 
szervezeteket,  hogy  a  tagdíjfizetéssel  kapcsolatos  problémáikat,  tapasztalataikat 
mondják el. Ezt követően került sor a régiós prezentációval kapcsolatos észrevételek 
megbeszélésére. 
     Rácz Géza a Rubint Dezső  féle előterjesztéssel kapcsolatosan  fűzött megjegyzést. 
Véleménye  szerint  a  helyi  szervezetek Működési  Szabályzatát  is megfelelő módon 
kellene módosítani  ahhoz,  hogy  a  koordinációs  együttműködés  és  a  régiós munka 
változtatásáról határoznánk. 
      Hiezl  József  további  pontosító  kiegészítést  fűzött  az  eredeti  koncepcióhoz. 
Elmondta,  hogy  Ő  igazi  koordinációban  gondolkodik,  amely  tényleges  segítséget 
jelentene  a  területi  szervezeteknek.  Az  információk  oda  –  vissza  való  kölcsönös 
áramoltatásával sok hasznos  tapasztalat segítené a szervezeteket egy – egy konkrét 
feladat végrehajtásában, vagy közös álláspont kialakításában  is. Mindezt oly módon, 
hogy  a  területi  szervezetek  önállósága  teljes  egészében  megmaradjon.  Elmondta 
még, hogy felmerült a koncepció kialakítása kapcsán annak lehetősége is, hogy pl:  a 
jogi  tagvállalatok  tagdíja a  régión belül nem  létszámarányosan kerülne  szétosztásra 
(mint  eddig),  hanem  igény  és  szükség  szerint.  Ezt  a  felelősségteljes  döntést  egy 
közösen megválasztott és felkért bizottság hozná meg . Ugyancsak felmerült annak a 
gondolata,  hogy  előnyös  lenne  egy  arra  alkalmas  koordinációs  vezetőt  (képviselőt) 
azzal a feladattal megbízni, hogy még szorosabb kapcsolatot építsen ki és tartson fel a 
jogi tagvállalatokkal éppen a koordinációs munka segítésére.  
    Köles Zoltán hozzászólásában elmondta, hogy egyetért az elhangzottakkal. 
    Tóth József a területi szervezetekről beszélt. Elmondta, hogy meglehetősen jelentős 
a differencia az egyes  szervezetek  között. Az együttműködés  legfontosabb  céljának 
azt  tartja,  hogy  a  felmerülő  igények  szerinti  segítséget  kapjanak  a  koordinációban 
résztvevők. Vannak nehezebb és  könnyebb helyzetben  lévők.  Fontos, hogy  tudjunk 
egymás problémáiról, segítsük egymás munkáját. Ugyancsak kiemelte az információk 
kölcsönös  cseréjének  jelentőségét.  Bemutatta  a  jelenlévőknek  a  Szegedi  Szervezet 
legújabb kezdeményezését, az általuk összeállított új szórólap betétet, melyet a MEE. 
központi  szórólapja  mellékleteként  kezelnek.  Mindezt  alkalmasnak  ítélve  további 
érdeklődők, szakemberek egyesületi munkába történő bevonásához is. Fentiekre való 
tekintettel  javasolta a  többi  szervezetnek  is hasonló  ismertető anyag összeállítását. 
Elmondta még, hogy kivitelezhetőnek érzi a Jogi Tagdíjak átadását a Régiónak. 
     Dobi László hozzászólásában felajánlotta segítségképpen, hogy valamennyi területi 
szervezethez  eljuttatja  a  szóróanyag  betéti  lapját.  A  szervezetek  adminisztrációs 
munkájával  kapcsolatosan  példaértékűnek  nevezte  a  Szegedi  Szervezet  és  a  helyi 
MTESZ. ez  irányú együttműködését. Kiemelte a  társszerv munkatársának pontos és 
lelkiismeretes munkáját. 
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    Balogh  János  elmondta,  hogy  egyetért  a  témával  kapcsolatosan  elhangzottakkal. 
Szimpatikus a törekvés, hogy az együttműködést, együtt gondolkodást egy magasabb 
szintre  emeljük.  Hasznos  dolgokat  tudnánk  a  koordinációban  végezni.  Kiemelte 
példaként,  hogy  néhány  témában  pl:  a  tanfolyamok  szervezésében  párhuzamosan 
dolgozunk,  amit  együtt  működéssel  sokkal  ésszerűbbé  és  célszerűbbé  tehetnénk. 
Természetesen más  témákban  is hasznosnak  ítélné az együttműködést és a munka 
koordinálását.   
    Rácz Géza  szólt a Kecskeméten kialakult  speciális helyzetről, amely a  szervezetük 
adminisztrációs munkájával kapcsolatosan kialakult. Ez ideig a helyi Technika Házában 
végezték az adminisztrációs munkát. Most a tulajdonosi viszonyok változása miatt ez 
a  jövőben megváltozik  és  azt  nekik  kell  végezni. Mindez, mindenek  előtt  a  titkári 
munka kibővülését jelenti. 
     Hiezl  József  a  fenti  téma  összegzéseként  elmondta,  hogy  fontosnak  érezte  ezt 
megbeszélni. Tudni szerette volna, hogy mi a véleményük a területi szervezeteknek a 
régiós szerepről. A helyi szervezetek erejét emelte még ki, amely az egész egyesületi 
munkát meghatározza. Emlékeztetett arra a fontos lépésre, arra az időszakra, amikor 
az egyes területek saját kezükbe vehették saját sorsuk  irányítását. Jelentős változást 
hozott az Egyesület életében, amikor a Békéscsabai, Bajai, vagy éppen a többi terület 
önállóvá vált. 
Megoldásra  váró  feladatként beszélt  arról, hogy  a  régiós  elnökök  választását ne  az 
Országos Közgyűlés válassza meg. Ez a MEE. Elnökség ülésén ugyancsak felmerült. A 
támogatható elképzelés, hogy ebben a kérdésben a  jövőben a helyi régióé  legyen a 
döntő szó. Ehhez azonban a Szervezeti Szabályzatokat át kell dolgozni.  
Ezt követően Hiezl József bemutatta az EDF – DÉMÁSZ. munkatársai és az új belépői 
részére  összeállított  igen  igényes  megjelenésű  Információs  Kézikönyvet.  Mindezt 
azzal  a  szándékkal,  hogy  javaslatot  tegyen  arra,  hogy  ebben  elhelyezésre  kerüljön 
MEE. Egyesületi,  illetve régiós betétlap. A kézikönyv kialakítása, mindezt rugalmasan 
lehetővé teszi. A jelenlévők ezt a kezdeményezést támogatták. 
Hiezl  József  az  egyetértés  birtokában  felkérte  Dobi  Lászlót,  hogy  ennek  konkrét 
megvalósítását  segítse.  A megfelelő  betétlapok  elkészítését,  szükséges  információk 
begyűjtését a DÉMÁSZ. illetékesével (Péter Andreával) közösen valósítsák meg. 
     Nagy  József  a  Bajai  Szervezet  elnöke  vállalta,  hogy  a  régióról  mindenféle 
információ  rendelkezésre  állását  biztosítja,  elérhetőségei  közreadásával. 
Természetesen, a régió szervezetei együttműködését, segítségét kérte ahhoz, hogy ez 
valóban teljes körű tájékoztatási információt jelenthessen az érdeklődők számára. 
A  továbbiakban  a  tagtoborzási  feladatokkal  foglalkoztak  a  résztvevők. 
Megismerkedtek a felsőfokú végzettségű, volt MEE. tagok  listájával és elhatározásra 
jutottak ezen  személyek  ismételt megkeresésére. Ugyancsak  felmerült, újabb  tagok 
beszervezésének  lehetősége, melynek gyakorlati  lebonyolításában  is megegyeztek   a 
jelenlévő területi szervezeti vezetők. 
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       Balogh János és Rácz Géza ezzel kapcsolatos korábbi tapasztalatát osztotta meg a 
résztvevőkkel, mintegy tanulságképpen. 
Ezt  követően  került  sor  a  meghívóban  szereplő  régió  neve  megváltoztatásának 
témájára.  A  jelenlévők  a  névváltoztatással  egyetértettek.  A  felmerült  két  névből  ‐ 
(Déri Miksa és Bay Zoltán) ‐ szavazással Déri Miksa neve került elfogadásra. Az eddigi 
SZERKO. név helyett pedig a régió neve a továbbiakban „MEE Dél – Alföldi Déri Miksa 
Koordinációs Központ”.   
Ezt követően Hiezl  József  tájékoztatást adott az EDF – DÉMÁSZ.  szakmai képzéssel‐
továbbképzésekkel  és  a  szakmai  utánpótlással  kapcsolatos  elképzeléseiről.  Ennek 
jelentőségét  a  MEE.  Egyesület  szempontjából  leginkább  az  adja,  hogy  ebben  az 
Egyesületnek  igen  fontos  szerepet  lehetne  vállalnia.  Szólt  a  DÉMÁSZ.  Akadémia 
megvalósításának  felvetéséről,  egyben  jelezte,  hogy  ehhez  kapcsolódóan  minden 
hasznos  kezdeményezést  szívesen  fogadnak.  A  felvetés  jelentőségét  és 
életképességét jól mutatta, hogy szinte valamennyi résztvevő újabb és újabb ötlettel, 
javaslattal, észrevétellel kapcsolódott a kezdeményezéshez. 
     Tóth  József  tájékoztatta  a  jelenlevőket  arról,  hogy  2010.  október  26‐án  10,00 
órakor az EDF – DÉMÁSZ. és a MEE. Szegedi Szervezetének közös szervezésében kerül 
sor a DÉMÁSZ. Klauzál téri aulájában: 
      Frédérik  Jouve  –  az  EDF.  Megújuló  Energiák  Igazgatósága  Ipari  Stratégiák  és 
Technológiák vezetője – előadására:         „ A villamosenergia‐termelés jövője”  
                           (Hogyan lehet a növekvő energia igényeket kielégíteni csökkenő CO2 
                                                                                                                    kibocsátás mellett.) 
Erre  valamennyi  szervezet  a  közeli  napokban meghívást  fog  kapni.  Kéri  a  területi 
szervezeteket  éljenek  a  részvételi  lehetőségekkel.  Az  előadással  egyidőben  a 
Díszteremben munkavédelmi kiállítás  is  lesz és az előadás után kötetlen beszélgetés 
során további szakmai kérdések felvetésére is adódik lehetőség. 
     Hiezl József az október 18‐án ugyancsak a DÉMÁSZ. Aulájában megnyíló „Jövőbarát 
Energia”‐ című képzőművészeti Pályázatra beérkezett, igen gazdag és érdekes művek 
kiállítására hívta fel a figyelmet. 
Tájékoztatást adott arról, hogy a Régió  (a területi szervezetek megkérdezése után)  
3  főt  javasolt,  három  országos munka  bizottságba.  Név  szerint:  Anger  Ottót,  Elek 
Istvánt  és Márki‐Zay  Pétert.  Kéri  nevezettek  ez  irányú munkájának  segítését.  Kéri 
továbbá  1  fő  fiatal  szakember  delegálását  (javaslatát)  10.  hó  20‐ig  (szerdáig)  az 
Országos  Szervezési  Bizottságba.  Ez  utóbbit,  lehetőleg  ne  Szegedről,  hanem  más 
területi szervezettől. 
   Végezetül, mivel további felvetés, hozzászólás nem volt Hiezl József megköszönte a 
jelenlévők  megjelenését,  aktív  közreműködését,  egyben  bejelentette,  hogy  a 
következő koordinációs megbeszélés várhatóan a jövő év elején kerül összehívásra. 

K.m.f.t. 
Összeállította:   Arany László 


